

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



ISSN 1005-1252

9 771005 125074



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

2012年 第20卷 第 10 期
Volume 20 Number 10 October 2012

10

中国健康心理学杂志 2012 年第 20 卷第 10 期

目 次

精神卫生研究

- 创伤后应激障碍患者海马容积与磁共振波谱的研究 郭 敏 郭骏成 陈 峰等(1441)
- 创伤后应激障碍患者血清细胞因子水平初探 郭 敏 郭骏成 陈 峰等(1444)
- 抑郁症患者认知功能与脑源性神经营养因子相关性研究 孙喜蓉 瞿正万 蔡正宜等(1446)
- 齐拉西酮与利培酮对分裂症患者体质量及糖脂代谢的影响 郑玉英 崔爱军 石永存 (1449)
- 利培酮联合碳酸锂治疗分裂情感性精神病的对照研究 田建华 (1451)
- 帕利哌酮缓释片辅助治疗难治性抑郁症的疗效与安全性 刘美玲 刘晓军 高秀春 (1453)
- 无抽搐电休克治疗对抑郁症患者血清脑源性神经营养因子的影响 周德祥 徐 清 张 菁等(1456)
- 利培酮对精神分裂症患者血脂和血流变的影响 赵明坤 孙秀丽 李玉欣等(1458)
- 氟伏沙明合并利培酮治疗儿童强迫症的随机对照研究 刘 严 张 华 刘可智等(1460)
- 米氮平与多塞平治疗广泛性焦虑对照研究 王宏林 (1462)
- 40 例抑郁症患者心身症状及抑郁焦虑共病情况调查 张毅梅 周朝当 王继才 (1464)
- 31 例住院精神病患者使用日常生活用具自杀未遂调查分析 李万和 (1465)
- 安非他酮合用奥氮平与安非他酮单用治疗抑郁症的疗效比较 白晓光 刘翠美 (1467)
- 分裂症患者失匹配负波与 P300 的关系 武宁强 汪中华 陈强庆等(1468)
- 艾司西酞普兰和氟西汀治疗焦虑抑郁共病的疗效观察 韩学青 牛雅娟 张燕波 (1470)
- 盐酸文拉法辛缓释剂与阿米替林治疗广泛性焦虑症的对比观察 常双海 (1472)
- 女性精神分裂症患者认知功能损害危险因素 卢自祥 孙旭锦 卢智慧等(1473)
- 应对方式和人格特征对酒依赖患者生活质量的影响 张集慧 牛 慧 钱玉玲 (1475)
- 药物自我处置技能训练对分裂症患者服药依从性的影响 施永斌 何琼娜 褚庆文等(1477)
- 抗精神病药治疗中主观舒适度简表的临床应用 罗 尹 袁国栋 刘 亮等(1479)
- 社区护理健康教育对康复期精神分裂症患者服药依从性和生活质量的影响 沈丽珍 丁 皎 孔丽华等(1481)
- 帕利哌酮缓释片治疗精神分裂症临床观察 罗 瑜 张 霞 周 健 (1591)
- 抑郁症患者冲动性人格与自杀态度的关系研究 罗志懿 申彦丽 梁执群等(1592)
- 齐拉西酮与利培酮治疗首发精神分裂症的对照研究 张云彪 吕振雷 徐 清 (1594)

心身医学研究

- 112 名高血压患者的抑郁状态相关调查 李津强 吴张鹏 陈丁慧等(1483)
- 原发性癫痫患者焦虑心理状态的相关因素分析 李桂花 徐江涛 梁文宝等(1485)
- 社会支持与孕妇总体幸福感的相关研究 魏海茹 杜义敏 安翠霞等(1487)
- 民族地区农村老年人心理健康状况及其影响因素研究 徐红波 李亚红 (1489)
- 慢性心功能不全患者生活质量及其相关因素的临床研究 拜有根 宗春绕 阎金杰 (1492)
- 振源胶囊联合度洛西汀治疗产后抑郁症临床观察 蒋元华 叶庆红 陈志斌等(1494)
- 空巢老人的生存质量及影响因素 吴兰花 陈 莉 马桂丽 (1496)

职业心理研究

- 陕西省护士工作疲溃状况及影响因素的调查分析 张苏梅 李小妹 吕爱莉 (1498)
- 飞行人员疲劳状况及心理社会多因素研究 熊 波 张明月 吴岩印等(1500)
- 京粤两地监狱人民警察心理卫生状况比较 陈立成 (1503)
- 军队驾驶员交通差错与心理承受力及其影响因素的研究 张理义 魏红辉 涂德华等(1506)
- 86 名精神科护士心理健康状况调查分析 曲瑞云 高建美 林绍丽 (1508)
- 军队驾驶员特质应对方式及其影响因素的研究 赵 娟 张理义 汪卫华等(1510)

远望号船员心理健康状况调查	惠淑英	张 扬	(1512)
女性特殊工种矿工心理测量与比较分析	赵 霞	孟祥浩	刘星期等(1514)
部队医院住院官兵心理健康状况的调查分析	梁学军	甘景梨	刘立志等(1516)
心理评估			
大学生时间管理倾向量表的编制		杨维思	(1519)
抑郁症抑郁自评量表的因子结构分析及影响因素	忻丽云	侯春兰	王润梅等(1521)
心理干预			
综合心理干预对涉核官兵心理健康的影响	朱立红	闫明启	朱承超等(1524)
统合团体心理咨询改善大学生情绪的实验研究	王凤姿	黄 鹏	裴武娟等(1527)
代币激励法在社区精神分裂症患者药物自我处置技能训练的应用	张紫娟	周玉英	王妙妙 (1530)
团体认知行为治疗对康复期双相障碍患者的影响	沈 峰	王玲芝	崔立谦等(1532)
引导式训练对精神病患者生活及心理状态影响研究	杜菊梅	徐 璐	易和平等(1535)
小组心理辅导对初中生学习潜能开发的实验研究	岑 坚	陈勇刚	邓小鹰等(1536)
小组认知行为治疗对社区抑郁症患者认知功能影响	杨雀屏	王百灵	张 恒等(1540)
音乐疗法对脑卒中后抑郁患者的干预研究		翁赛峥	(1542)
大学生心理和谐团体辅导干预研究	吴九君	郑日昌	田宝伟 (1597)
儿童少年心理研究			
高中生性格优点及与主观幸福感、学习成绩的关系研究	刘 平	毛晋平	(1544)
初中生社会支持与父母教养方式的相关研究	康红英	贾 敏	张轶杰等(1547)
广州市中学生社会支持与学校归属感的关系分析	路 红	黄国君	(1549)
农村中学生心理健康与生活事件关系研究	石晓磊	胡荣华	(1599)
大学生和研究生心理研究			
医学研究生人际信任及社交回避与苦恼现状调查分析	张晓荔	高 燕	崔 艳等(1552)
大学生的择业完美主义与择业焦虑:择业效能感的调节作用	杨宏飞	陈慕琳	(1554)
父母教养方式、人格与自尊的关系研究	曾 昱	张灵聪	(1556)
菏泽学院本科生心理健康状况调查研究		周红梅	(1559)
大学生学习动机与网络使用的现状及关系研究		开治中	(1561)
自尊在大学生焦虑、孤独感与总体幸福感间的中介效应分析	张 灏	陈国典	(1563)
大学生社会支持和竞争态度的相关研究	陈晓美	张 郢	赵显超等(1565)
大学生学业成就归因与生活满意度的关系	王紫微	石国兴	杜 鑫 (1567)
医学生自我同一性状态特征的调查分析	张书维	尚鹤睿	(1569)
大学生自尊现状调查分析		范 敏	(1572)
半军事化管理对航海类高职生心理健康影响的实证研究	周 娟	顾 鸿	(1574)
悲伤情绪诱发的吸烟行为研究	王有智	李 锐	(1577)
医学生主观幸福感现状及其影响因素的调查研究	李丹丹	武慧敏	姜 峰 (1579)
藏族大学生学业求助、问题解决和考试焦虑的相关研究		周鹏生	(1581)
医科研究生对学风、学习期望、学习态度的自我评价调查	鲁 娟	周 东	(1583)
大学生宿舍关系与学习态度和 Learning 效能的关系	张丹丹	李小溪	魏莎莎 (1585)
大学生心理控制源与家庭教养方式的关系研究	阎燕燕	胡会丽	庄雪艳 (1588)
综 述			
运用反移情评估来访者的反思		吕伟红	(1595)
消 息			
书讯			(1445)
更正			(1443)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 20

Number 10

October 2012

-
- Hippocampal Volume and Magnetic Resonance Spectrum of Patients with Posttraumatic Stress Disorder.
..... Guo Min, Guo Juncheng, Chen Feng, et al(1441)
- The Level of Serum Cytokines of Patients with PTSD. Guo Min, Guo Juncheng, Chen Feng, et al(1444)
- The Correlation Study on Cognitive Function and Brain-derived Neurotrophic Factor in Patients with Depression.
..... Sun Xirong, Qu Zhengwan, Cai Zhengyi, et al(1446)
- Effects of Ziprasidone and Risperidone on Metabolism in Schizophrenics. Zheng Yuying, Cui Aijun, Shi Yongcun(1449)
- Risperdal Combined with Lithium Carbonate in the Treatment of Schizo-affective Disorder. Tian Jianhua(1451)
- Efficacy and Safety of Paliperidone Extended-release(ER) Tablets as an Augment in Treatment of
Treatment Resistant Depression(TRD). Liu Meiling, Liu Xiaojun, Gao Xiuchun(1453)
- The Effect of Modified Electroconvulsive Therapy on Serum Brain-Derived Neurotrophic Factor of Patients with Depression.
..... Zhou Dexiang, Xu Qing, Zhang Jing, et al(1456)
- Effects of Anzapine and Risperidone on the Blood Lipid and Blood Rheology of Patients with Schizophrenia.
..... Zhao Mingkun, Sun Xiuli, Li Yuxin, et al(1458)
- Randomized Controlled Trial of Fluvoxamine Combining with Risperidone in the Treatment of Children and
Adolescents with Obsessive-compulsive Disorder. Liu Yan, Zhang Hua, Liu Kezhi, et al(1460)
- Controlled Study of Mirtazapine vs. Doxepin in the Treatment of Generalized Anxiety Disorder. Wang Honglin(1462)
- The Psychosomatic Symptoms and Anxiety Depression Comorbid of 40 Patients with Depression.
..... Zhang Yimei, Zhou Chaodang, Wang Jicai(1464)
- 31 Mental Disease Inpatients Who Attempted Suicide by Daily Appliances. Li Wanhe(1465)
- The Efficacy of Bupropion Combination of Olanzapine and Bupropion Alone in the Treatment of Depression.
..... Bai Xiaoguang, Liu Cuimei(1467)
- The Relationship between Mismatch Negativity and P300 in Schizophrenia.
..... Wu Ningqiang, Wang Zhonghua, Chen Qiangqin, et al(1468)
- Control Study of Escitalopram vs Fluoxetine in Treatment of Comorbid Anxiety and Depression.
..... Han Xueqing, Niu Yajuan, Zhang Yanbo(1470)
- Comparative Study of Venlafaxine XR and Amitriptyline in the Rapy of General Anxiety Disorder(GAD).
..... Chang Shuanghai(1472)
- Risk Factors of Cognitive Impairment in Female Patients with Schizophrenia. Lu Zixiang, Sun Xujin, Lu Zhihui, et al(1473)
- The Effects of Coping Styles and Personality Characteristics on the Quality of Life in Alcohol-dependent Patients.
..... Zhang Jihui, Niu Hui, Qian Yuling(1475)
- The Effect of Self-handling Drug Skills Training on Improving Medication Compliance of Schizophrenics.
..... Shi Yongbin, He Qiongna, Chu Qingwen, et al(1477)
- The Clinical Practice of the 20-item Subjective Well-being under Neuroleptic Treatment Scale(SWN-20).
..... Luo Yin, Yuan Guozhen, Liu Liang, et al(1479)
- Effect of Community Health Nursing Education on Medication Compliance and Quality of Life among
Patients with Schizophrenia in Rehabilitation Period. Shen Lizhen, Ding Jiao, Kong Lihua, et al(1481)
- Researchs of the Factors Relating to Depressive Symptoms in 112 Patients with Hyperpiesis.
..... Li Jinqiang, Wu Zhangpeng, Chen Dinghui, et al(1483)
- The Related Factors of Anxiety in Patients with Idiopathic Epilepsy. Li Guihua, Xu Jiangtao, Liang Wenbao, et al(1485)
- The Correlation of Social Support with General Well-being of Pregnant Women.
..... Wei Hairu, Du Yimin, An Cuixia, et al(1487)
- Mental Health and Influence Factors of Elderly People in the National Rural Areas. Xu Hongbo, Li Yahong(1489)
- Quality of Life and Its Related Factors of Patients with Chronic Heart Failure. Bai Yougen, Zong Chunrao, Lv Jinjie(1492)
- Zhenyuan Capsule and Duloxetine in the Treatment of Postnatal Depression.
..... Jiang Yuanhua, Ye Qinghong, Chen Zhibin, et al(1494)

- Survey on Life Quality of the Old Empty-nest People and Relevant Influential Factors.
..... Wu Lanhua,Chen Li,Ma Guili(1496)
- Burnout Status and Influential Factors of Nurses in Shaanxi Province. Zhang Sumei,Li Xiaomei,Lv Aili(1498)
- Study on Fatigue and Psycho-social Influential Factors in Flight Personnel.
..... Xiong Bo,Zhang Mingyue,Wu Yanyin,et al(1500)
- Differences of Mental Health Situation between the Judicial Policesin Beijing and Guangdong. Chen Licheng(1503)
- Resilience and Related Influential Factors of Military Drivers with Traffic Accident.
..... Zhang Liyi,Wei Honghui,Tu Dehua,et al(1506)
- The Mental Health of 86 Nurses in Psychiatric Department. Qu Ruiyun,Gao Jianmei,Lin Shaoli(1508)
- Studies on the Trait Coping Style and Influential Factors of Military Drivers.
..... Zhao Juan,Zhang Liyi,Wang Weihua,et al(1510)
- Investigation on Mental Health Status of Yuanwang Ship Seamen. Hui Shuying,Zhang Yang(1512)
- Psychological Measurement and Comparative Analysis on Female Miners at Special Type of Work.
..... Zhao Xia,Meng Xianghao,Liu Xingqi,et al(1514)
- Analysis on Mental Situation of Soldiers-patient in Unit Hospital. Liang Xuejun,Gan Jingli,Liu Lizhi,et al(1516)
- Development of Scale of Time Management Disposition for College Students. Yang Weisi(1519)
- Factorial Structure of the Self-rating Depression Scale in Depression and Influencing Factors.
..... Xin Liyun,Hou Chunlan,Wang Runmei,et al(1521)
- Effects of Synthetically Psychological Intervention on Mental Health Status of Officers and
Men Involved in Nuclear Weapon. Zhu Lihong,Yan Mingqi,Zhu Chengchao,et al(1524)
- Experimental Research on the Integrated Group Psychological Counseling for Improving College Students'
Emotional Regulation. Wang Fengzi,Huang Peng,Pei Wujuan,et al(1527)
- Application of Token Incentive Act on the Medication Management Capacity Train of Community Schizophrenics.
..... Zhang Zijuan,Zhou Yuying,Wang Miaomiao(1530)
- The Effect of Cognitive Behavioral Group Therapy on Bipolar Disorder Patients at Recovery Stage.
..... Shen Feng,Wang Lingzhi,Cui Liqian,et al(1532)
- The Effect of Conductive Education Training on Quality of Life and Mental State of Patients with Schizophrenia.
..... Du Jumei,Xu Lu,Yi Heping,et al(1535)
- The Experimental Research of Group Counseling on Developing Learning Potential of Junior Middle School Students.
..... Cen Jian,Chen Yonggang,Deng Xiaoying,et al(1536)
- The Effect of Group Cognitive Behavioral Therapy on Cognitive Function of Community Patients with Depression.
..... Yang Queping,Wang Bailing,Zhang Heng,et al(1540)
- The Efficacy of Music Therapy on Patients with Post Stroke Depression. Weng Saizheng(1542)
- Relationship between Character Strengths,Subjective Well-being and Examination Performance of High School Students.
..... Liu Ping,Mao Jinping(1544)
- Correlation between Social Support and Parental Rearing Patterns of Middle School Students.
..... Kang Hongying,Jia Min,Zhang Yijie,et al(1547)
- Relationship between Social Support and the Sense of School Belonging of Middle School Students in Guangzhou.
..... Lu Hong,Huang Guojun(1549)
- Interpersonal Trust and Social Avoidance and Distress of Graduate Medical Students.
..... Zhang Xiaoli,Gao Yan,Cui Yan,et al(1552)
- Career Decision-Making Perfectionism and Anxiety of College Students;The Moderation of Efficacy.
..... Yang Hongfei,Chen Mulin(1554)
- Relationship among Parenting Styles,Personality and Self-esteem. Zeng Yu,Zhang Lingcong(1556)
- The Mental Health Condition of Undergraduates in Heze University. Zhou Hongmei(1559)
- Relationship between Undergraduates' Learning Motivation and Internet Use. Kai Zhizhong(1561)
- The Mediating Effect of Self-esteem on Anxiety,Aloneness and General Well-being among Undergraduates.
..... Zhang Hao,Chen Guodian(1563)
- Study on Relationship between Social Support and Competition Attitude of College Students.
..... Chen Xiaomei,Zhang Ying,Zhao Xianchao,et al(1565)

- Study on Relationship between Achievement Attribution and Life Satisfaction of College Students.
 Wang Ziwei, Shi Guoxing, Du Xin(1567)
- The Ego-identity Status of Medical Students. Zhang Shuwei, Shang Herui(1569)
- College Students' Current Situation of Self-esteem. Fan Min(1572)
- An Empirical Study on the Effects of the Quasi-military Management on Maritime High Vocational
 Technology College Students' Psychological Health. Zhou Juan, Gu Hong(1574)
- Smoking Behavior under the Sad Mood Induction. Wang Youzhi, Li Rui(1577)
- Medical College Students' Subjective Well-being Status and Influential Factors. Li Dandan, Wu Huimin, Jiang Feng(1579)
- Relationship among Learning Help-seeking, Problem Solving and Anxiety on Examination of Undergraduates in Minorities.
 Zhou Pengsheng(1581)
- A Survey on Self-appraisal Study Ethos, Study Expectations and Study Attitudes of Medical Graduate Students.
 Lu Juan, Zhou Dong(1583)
- The Relationship between College Students' Dormitory Relationship, Learning Attitude and Learning Self-efficacy.
 Zhang Dandan, Li Xiaoxi, Wei Shasha(1585)
- Relationship between Locus of Control and Parenting Style of College Students.
 Yan Yanyan, Hu Huili, Zhuang Xueyan(1588)
- Study on Paliperidone Extended-release Tablets in the Treatment of Schizophrenia. Luo Yu, Zhang Xia, Zhou Jian(1591)
- The Relationship between Impulsivity and Attitudes toward Suicide in Major Depression Patients.
 Luo Zhiyi, Shen Yanli, Liang Zhiquan, et al(1592)
- The Comparative Study of Ziprasidone and Risperidone in the Treatment of Schizophrenia.
 Zhang Yunbiao, Lv Zhenlei, Xu Qing(1594)
- Making Use of Countertransference for Evaluation of Clients' Self-examination. Lv Weihong(1595)
- Research on Group Counseling Improving Undergraduates Psychological Harmony.
 Wu Jiujun, Zheng Richang, Tian Baowei(1597)
- Relationship between Mental Health and Life Events of Middle School Students in Rural Area.
 Shi Xiaolei, Hu Ronghua(1599)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第20卷 第10期
 2012年10月15日出版

主管: 中国科学技术协会
 主办: 中国心理卫生协会
 编辑出版: 《中国健康心理学杂志》编委会
 (北京德外安康胡同5号 邮编: 100088)
 (河北省唐山市建设南路57号 邮编: 063000)
 电话: 0315-3726590

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任: 崔以泰

主编: 马辛 袁聚祥 执行主编: 李建明

编辑部主任: 段建勋

责任编辑: 库雪飞 李薇 英文编辑: 杨绍清

印刷: 河北理工大学印刷厂

国内发行: 河北省唐山市邮政局

邮发代号: 18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京: 399信箱)

国外发行代号: M8256

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 20 Number 10 October 2012

Responsible Institution: Chinese Association of Science and
 Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of
 Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei Polytechnic University

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading

Corporation (P. O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R